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Dekrét za farára v 
Omšení dostal od 
1. júla 2007. 
Bývalý duchovný 
otec našej farnosti 
Mgr. MIROSLAV 
LYSIČAN zmenil 
pôsobisko po dlhých 
šestnástich rokoch. 
Od leta čelí novej 
výzve v Opatovej. 

 
● Začnime od konca. Kedy ste sa dozvedeli o 
ukončení misie v Omšení a Dolnej Porube?  
Išlo o dlhší proces. Ono to v praxi funguje tak, že 
môžu prebiehať určité šumy, ale pokiaľ kňaz 
nemá v ruke dekrét, tak sa nič nedeje. V pôst-
nom období pred Veľkou nocou ma však navští-
vil pán biskup a začali sme spolu preberať moju 
kňazskú budúcnosť. 

● Úprimne – prekvapila vás vzniknutá situácia? 
Vôbec ma neprekvapila. Do dôchodku mi zostá-
va približne šesť rokov. Uvedomoval som si, že 
slúžim na jednom mieste najdlhšie zo všetkých 
kňazov v regióne, a že ešte minimálne jedna fara 
ma neminie.  
Nemienil som robiť žiadnu rebéliu, stále mám 
totiž na pamäti sľub, ktorým som pri vysviacke 
deklaroval úctu a poslušnosť biskupovi a jeho 
nástupcom. 
Na druhej strane, v tomto roku sa v diecéze 
robili rozsiahle zmeny, takže som si v podstate aj 
mal z čoho vyberať. Vážim si, že mi bolo umož-
nené pokračovať v trenčianskom regióne, ktorý 
mám rád, v ktorom mám určité zázemie vrátane 
lekára a odkiaľ to nemám ďaleko domov. 
● Miestni veriaci sa dodnes pýtajú na dôvody 
vášho odchodu. Kládli ste si aj Vy osobne, 
prípadne aj niekomu na vyšších miestach v 
rámci cirkevnej hierarchie, otázku PREČO? 

Absolútne nie. Kňazi sa takto nepýtajú. Pre nás 
je úplne prirodzené zmeniť farnosť na podnet 
biskupa – po novom približne po deviatich, resp. 
desiatich rokoch. Postupom času vnímam, že z 
hľadiska určitej spravodlivosti je zmena dobrá – 
pre kňazov aj pre ľudí. 
● V spoločnosti kedysi kolovali reči o akejsi 
povinnej rotácii kňazov. Ako z tohto pohľadu 
vnímate Váš výnimočne dlhý pobyt vo farnosti 
Omšenie? 
Od roku 2014 farári v dekréte dostávajú ustano-
venie na dobu určitú. Samozrejme, v prípade 
nejakých problémov biskup môže túto lehotu 
skrátiť, aby sa kňazi alebo veriaci niekde takpo-
vediac netrápili. Mňa sa to netýkalo, keďže som 
do Omšenia a Dolnej Poruby nastúpil oveľa skôr. 
K predĺženiu pobytu mi určite dopomohlo aj 
zvolenie za dištriktuálneho dekana v Nemšovej v 
roku 2018 na päťročné funkčné obdobie. 
► POKRAČOVANIE ROZHOVORU NA 3. STRANE. 

STAROSTKA OBCE HODNOTÍ UPLYNULÝ 
ŠTVRŤROK. ČO NÁS ČAKÁ A NEMINIE? 

»» s. 4 

V JÚNI ZASADALO ZASTUPITEĽSTVO 
OBCE. AKÉ UZNESENIA PRIJALO? 

 »» s. 2 

HASIČI SA ZAPOTILI PRI TAKTICKOM 
CVIČENÍ NA BASKE. 

»» s. 6 

OBNOVENÁ TRADÍCIA 
Na obecnom úrade do života slávnostne uvítali desať detí.  
 

Foto: Peter Martinák 
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ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 
Z DŇA 27. 6. 2023 
 

 

K BODU: KONTROLA PLNENIA UZNESENÍ 
Informácie o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí OZ podala poslancom hlavná kontrolór-
ka obce Anna Ďurovcová (ďalej len HK). Poslanci uvedené uznesenia zobrali na vedomie s tým, že sa 
ruší uznesenie č. 38/2022 a uznesenie č. 42/2023 o vyzvaní daňových subjektov (ďalej len DS) k 
podaniu daňového priznania (ďalej len DP). Opätovne treba vyzvať všetky DS až v novembri 2023 k 
podaniu DP na rok 2024. Poslanci následne uložili do budúceho zasadnutia OZ hlavnej kontrolórke 
obce zistiť všetky informácie týkajúce sa podania daňového priznania, sankcií a pod. 
Uznesenie č. 55/2023/B sa ruší. Poslanci uložili starostke obce, aby zabezpečila zistenie technického 
stavu obecnej babety. 
 

K BODU: INFORMÁCIE STAROSTKY OBCE 
 

● Prevádzka materskej školy (ďalej len MŠ) bude prvé tri júlové týždne. Poslanci ohľadom čerpania 
dovoleniek zamestnancov ZŠ a MŠ uložili starostke obce, aby na septembrové zasadnutie OZ prizva-
la riaditeľku ZŠ s MŠ, Dolná Poruba aj s ekonómkou školy, aby predložili plán čerpania dovoleniek 
na rok 2023 a 2024 všetkých zamestnancov ZŠ s MŠ, Dolná Poruba 88.  
● Poslanci odporučili a schválili prijať do prevádzky materskej školy počas letných prázdnin pracov-
níka na dohodu a do základnej školy prijať školníka a upratovačku na 7,5-hodinový pracovný čas.  
● Poslanci sa zaoberali, z dôvodu neustálej  poruchy, i opravou miestneho rozhlasu (ďalej len MR). 
Starostka obce ich informovala, že oslovila firmu, ktorá vykonáva opravy miestnych rozhlasov a 
opravu verejného osvetlenia na obciach. V najbližších dňoch jej zašle cenovú ponuku na opravu 
rozhlasu. Poslanci opravu MR jednohlasne schválili. 
● Taktiež sa riešila oprava miestnej komunikácie v časti u Bežákov od súpisného čísla domu 253 až 
po číslo 263 a oprava mreží na ulici Milošová v časti U Suchých. Poslanci tieto opravy schválili.  
● Starostka obce oboznámila poslancov s Dodatkom č. 1 ku Kúpnej zmluve č. 1/2023 na kúpu 
bytového domu súpisné číslo 449 od firmy HYDROS Bánovce nad Bebravou s.r.o, za účelom čerpa-
nia dotácie zo ŠFRB a Ministerstva dopravy SR, ktorý poslanci jednohlasne schválili.   
● Výzva č. 1 na predkladanie žiadostí o poskytnutie prostriedkov mechanizmu na podporu obnovy a 
odolnosti na obnovu verejných historických a pamiatkovo chránených budov na zateplenie, výme-
nu okien, strechy, kúrenie a rozvody a pod. je vyhlásená Ministerstvom dopravy SR (MD SR) a 
financovaná Európskou úniou. Poslanci jednohlasne schválili a odporučili starostke obce podať 
žiadosť o túto dotáciu na všetky budovy v obci, ktoré sú touto výzvou dotknuté, napr. kultúrny 
dom, telocvičňa a iné. 
● Poslanci boli informovaní, že v rámci projektu z Európskej únie, Základná škola s materskou ško-
lou podala žiadosť na financovanie asistenta učiteľa do ZŠ, ktorú však nebola schválená.   
● Poslanci sa zaoberali opätovnými sťažnosťami občanov na brechajúcich psov v obci. Poslanci 
uložili starostke obce, aby zistila na veterinárnej správe, na základe čoho sa vydáva občanom povo-
lenie na chov domácich zvierat, konkrétne na chov viacerých psov v intraviláne obce a obytnej zóne.  
● Na obecný úrad prišla odpoveď zo Správy ciest TSK Trenčín o oprave zvodidiel v obci. Starostka 
poslancom prečítala odpoveď, v ktorej sa píše, že v prípade dostatku financií a schváleného rozpoč-
tu TSK bude oprava zahrnutá do plánu údržby na rok 2023-2024. 
 

K BODU: ŽIADOSTI 
 

● Žiadosť Petra Bežáka o prenájom 2-izb. bytu v bytovom dome č. 449 poslanci zobrali na vedomie. 
● Žiadosť Nikoly Ďuračkovej o úľavu za odvoz odpadu pre svoju dcéru Natáliu Fadrnú, z dôvodu ZŤP 
poslanci schválili 50 % úľavu pre rok 2024 a ďalšie roky v prípade, že rodina Ďuračková si v riadnom 
termíne bude platiť daň z nehnuteľnosti, daň za psa a miestny poplatok za odvoz odpadu. 
● Žiadosť Miloša Doričku o opravu prístupovej cesty k rodinnému domu č. 374 poslanci navrhli a 
odporučili opravu prístupovej cesty naplánovať a zaradiť do návrhu rozpočtu na rok 2024. 
● Poslanci odporučili starostke obce vyzvať Romana Bežáka k odstráneniu malého lávkového mos-
tíka umiestneného cez koryto potoka Teplička pri jeho dome, z dôvodu prípadného ohrozenia 
života a prívalových dažďov. 
 

K BODU: RÔZNE 
 

Poslanci boli starostkou obce informovaní:  
● o záväznom záujme rodičov umiestnenia svojich detí počas letných prázdnin v MŠ v dňoch od 3. 7. 
do 21. 7. 2023; 
● o zozname prijatých detí do ZŠ s MŠ Omšenie 629 v školskom roku 2023/2024; 
● že v ZŠ začiatkom septembra deti obdržia brožúrku „Mamičke z lásky“ financovanú z rozpočtu obce; 
● o spracovaní územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán obce Dolná Poruba“ v súlade so 
zákonom č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov 
a s vyhláškou č. 55/2001 Z.z. o územnoplánovacích podkladoch a územnoplánovacej dokumentácií 
v rozsahu nasledovných častí: a) spracovanie prieskumov a rozborov vrátane krajinnoekologického 
plánu; b) spracovanie zadania - spolu za cenu 5600 eur; 
● o vyhodnotení a výsledkoch kultúrnej akcie Deň obce, konanej dňa 17. 6. 2023.  
► ZAPÍSALA: DANA SUCHÁ 

VÝZVA PRE OBČANOV 
A REKREANTOV 
 

Opätovne vyzývame občanov a rekreantov z 
chatárskych oblastí k.ú. Dolná Poruba, aby plas-
tové fľaše stlačené na čo najmenší obsah vhadzo-
vali do určených kontajnerov. 
Zároveň upozorňujeme, aby sklenené fľaše a sklo 
taktiež vhadzovali do určených kontajnerov a 
nenechávali ich vedľa kontajnera.  
Taktiež je potrebné aj textil vhadzovať do kontaj-
nera – nenechávať ho v taškách pri kontajneri! 
Následne ich zamestnanec obce musí zbierať, 
pretože bol roztrúsený po okolí. Veríme, že obča-
nia budú natoľko uvedomelí a budú odpad vha-
dzovať do určeného kontajneru.   
Upozorňujeme občanov, aby KOVY, resp. plecho-
vice od piva – alkoholických a nealkoholických 
nápojov stláčali na čo najmenší obsah (pristúpiť a 
poskladať plechovicu na čo najmenšiu) a vhadzo-
vať do určených kontajnerov.  
Kovové kontajnery na biologicky rozložiteľný a 
kuchynský odpad sú tiež umiestnené pri kultúr-
nom dome, v časti U Bežákov a U Suchých.  
Na každom kontajnery je napísané čo do neho 
treba vhadzovať!  
Veríme, že si to občania uvedomia a zjednajú 
nápravu. 
Každý odpad patrí do určených kontajnerov!!! 
Od separovania odpadu sa vyvíja aj výška poplat-
ku občanov, ktorí platia za úroveň vytriedenia a 
uloženia všetkých odpadov na skládku.   
Ďakujeme za pochopenie.                               ► OCÚ 

 
ČO PATRÍ MEDZI BIOLOGICKY  
ROZLOŽITEĽNÝ KUCHYNSKÝ ODPAD: 
 

● šupy z ovocia a zeleniny (nie v igelitových 
vreckách) 
● vajcia a vaječné výrobky 
● škrupiny vajíčkové a orechové 
● izbové rastliny 
● zvyšky kávy a čaju – môžu byť aj čajové sáčky  
● tepelne upravené aj neupravené zvyšky 
potravín (rastlinného aj živočíšneho pôvodu), 
● starý chlieb a pečivo 
● mliečne výrobky 
● potraviny po záručnej dobe (vybalené z 
pôvodného obalu) 
● znehodnotené potraviny, cibuľové, banánové, 
jablkové, zemiakové šupky. 
 

ČO NEPATRÍ MEDZI BIOLOGICKY 
ROZLOŽITEĽNÝ KUCHYNSKÝ ODPAD:  
 

● mäso, kosti, koža 
● lesklý plagátový a tetrapakový papier, 
varené ovocie 
● plienky, popol z uhlia, cigaretové ohorky 
● zmesový komunálny odpad 
● plastové, sklenené, kovové a iné obaly 
● použité jedlé oleje a tuky 
● farby, gumy, polystyrén 
● chemické a nebezpečné látky 
● veľká tráva, lístie a konáre 
● exkrementy domácich zvierat 
● uhynuté zvieratá 

VECI VEREJNÉ 
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„V Dolnej Porube som našiel nevídaný zápal pre dobrú vec“ 
DOKONČENIE ROZHOVORU S BÝVALÝM DUCHOVNÝM OTCOM FARNOSTI 
 

● Prvé kaplánske miesto ste dostali v Nitre, 
potom ste pôsobili v Čadci, Súľove, Trenčian-
skych Miticiach a Nesluši. Dekrét za farára v 
Omšení ste dostali od 1. júla 2007.  
Je v niečom tunajšia farnosť, obzvlášť filiálka 
Dolná Poruba, špecifická v porovnaní s Vašimi 
predchádzajúcimi štáciami? 
Každá farnosť je iná. Toto sa ťažko hodnotí. Keď 
som prišiel do Omšenia, mal som 42 rokov, 
doba ešte nebola taká počítačová, mladí ľudia 
boli trochu iní ako dnes. Atmosféra v spoločnosti 
bola odlišná.  
Kopcovitý kraj mi však od začiatku veľmi pripo-
mínal rodnú Terchovú. V Dolnej Porube som 
našiel nevídaný zápal pre dobrú vec. Deväťde-
siat percent prác okolo kostola sme urobili 
brigádnicky. Myslím si, že doba takého množ-
stva nadšených ľudí a starých majstrov, ktorí boli 
ochotní nezištne sa starať o kostol, už, žiaľ, 
skončila. Okrem toho každý kňaz potvrdí, že na 
filiálke si ho akoby viac vážia a viac sa tešia z 
jeho prítomnosti ako vo farskej obci. Možno je 
to tým, že tam kňaza vidia každý deň.  
● Za uplynulých šestnásť rokov sa toho udialo 
veľa vo svete, na Slovensku, aj v samotnej 
farnosti. Ktoré momenty, súvisiace s Dolnou 
Porubou, sa Vám za ten čas najvýraznejšie 
vryli do pamäti? 
Cítil som sa tu dobre. Rovnako som cítil túžbu 
ľudí po sviatostiach. Mal som možnosť učiť na 
základnej škole, ktorá mi bude naozaj chýbať. 
Krásne chvíle sme s deťmi strávili aj počas rorát-
nych svätých omší. Nezabudnem ani na spoloč-
né púte, či farské korčuľovanie. 
K najpamätnejším zážitkom určite radím omšu v 
prírode na Vlčanskej, kam sme vyniesli kríž. Na 
kopci sa tiesnilo približne tristo ľudí. Táto akcia 
nás veľmi zblížila. Povzbudením pre mňa vždy 
bola tunajšia silná Mariánska úcta, ktorej preja-
vom je areál ružencovej Panny Márie. 
Za pomoc chcem tiež touto cestou poďakovať 
miestnemu modlitbovému spoločenstvu, ktoré 
mi poskytovalo oporu po každej stránke. 
● S akými pocitmi ste odovzdali štafetu Vášmu 
nasledovníkovi Michalovi Šrankovi? Odišli ste 
s pocitom dobre vykonanej práce? 
Som len človek, robil som, ako som vedel. Súdiť 
ma podľa toho bude Pán Boh. Spomínať budem 
v dobrom. V Porube aj v Omšení ste mi pripravili 
krásnu rozlúčku, cítil som vďačnosť. Predsa len, 
najdlhší úsek kňazského života som nechal u vás. 
Snažil som sa niečo po sebe zanechať. Pri rekon-
štrukciách kostolov som veci vnímal tak, že je na-
šou úlohou zveľadiť, čo sme zdedili po predkoch.  
Mimochodom, v prípade Michala Šranka platia 
slová o pozitívnom vplyve rotácie kňazov dvoj-
násobne, keďže prišiel z farnosti Oponice, kde 
do kostola nechodilo veľa ľudí. Nesmierne ho 
teší, keď vidí v nedeľu na omši toľko mladých 
ľudí. Z tohto pohľadu musí byť v siedmom nebi. 
● Bolo potrebné novému kňazovi v Omšení 
osobitne predstavovať tunajšiu farnosť? Ak  
áno, ktoré veci ste mu osobitne zdôraznili? 

Vzhľadom na to, že je rodák z Trenčína, nebolo 
mu potrebné farnosť nejako špeciálne predsta-
vovať. V tomto smere sme riešili najmä oboz-
námenie s personálnou a ekonomickou agen-
dou. Priblížil som mu tzv. direktórium farnosti, 
čiže ako sú nastavené bohoslužby a podobne. S 
novým prostredím sa obaja ešte len zžívame, 
stále sme v kontakte. Verím, že ho ľudia rýchlo 
prijmú medzi seba a budú si vážiť, že vo farnosti 
majú vlastného kňaza, pretože v niektorých 
častiach Slovenska to už nie je samozrejmosť. 
● Vašim novým pôsobiskom sa stala neďaleká 
Opatová. Môžete po prvom mesiaci zhodnotiť, 
že ste skutočne vedeli, do čoho idete? Stihli 
ste už spozorovať najzásadnejšie rozdiely? 
Vedel som, že pôjde o niečo iné. Opatová je časť 
Trenčína, do farnosti patrí Kubrá, Kubrica aj časť 
sídliska Sihoť. To znamená, že pastorácia je iná, 
kontakt s veriacimi nie je taký bezprostredný. 

Ľuďom zo spomínanej Sihote je často pohodl-
nejšie ísť do kostola mestskou hromadnou do-
pravou priamo do Trenčína. Z ich strany mi 
zatiaľ chýba výraznejšie puto k vlastnej farnosti. 
Neporovnateľná je takisto aj účasť na bohosluž-
bách, v nedeľu je na omši prítomných doslova 
len pár detí a mladých ľudí. Vnímam to však ako 
výzvu, podobne ako potrebnú opravu opatov-
ského či kubranského kostola. 
● Mala zmena farnosti vplyv na Vašu pozíciu na 
čele dekanátu Nemšová? Predsa len, farnosť 
v Opatovej prislúcha do dekanátu Trenčín. 
Tým, že už pôsobím v novej farnosti v inom 
dekanáte, skončil môj mandát vo funkcii diš-
triktuálneho dekana v Nemšovej. Po mojom 
odchode je riadením dekanátu dočasne pove-
rený farár Ján Smolka. Nové voľby v dekaná-
toch budú na jeseň 2023. 
► PETER MARTINÁK; Foto: Peter Zelíska, PM 

AKTUÁLNA TÉMA 

▲▼ Farár Miroslav Lysičan počas dojemnej rozlúčky s veriacimi v našej obci (jún 2023). 
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MOJIMI OČAMI 
 

 
 

Vážení spoluobčania, 
ani sme sa nenazdali a polovica letných prázdnin 
je už za nami. 
Tak, ako sa toto obdobie spája s časom dovole-
niek a oddychu, jeho súčasťou sú aj práce spo-
jené so starostlivosťou o záhrady, priestory 
okolo našich domovov a zveľaďovanie vonkaj-
ších priestorov našej obce. Tento rok sme toto 
zveľaďovanie umocnili kosením koryta potokov 
v obci, o ktoré sa okrem našich zamestnancov 
postarali aj naši šikovní mladí brigádnici. Koryto 
potoka je kompletne vyčistené v časti u Suchých 
a z časti u Bežákov a tiež v Porube. Ešte nám 
zostáva na vyčistenie horný koniec. Napriek 
tomu, že táto úloha nespadá do kompetencie 
obce Dolná Poruba, a o túto oblasť by sa malo 
postarať Povodie Váhu, a vzhľadom na to, že 
koryto v našej obci je v období viac ako posled-
ných desať rokov veľmi zanedbané, vzali sme 
opraty do vlastných rúk a postarali sa o to, aby 
aj prostredie okolo potokov v našej obci vyzera-
lo zveľadene a zároveň plnilo aj svoj účel. Prí-
rodné javy nielen u nás, ale na celej Zemi, sú 
totiž čoraz viac nevyspytateľné. Zároveň naši 
brigádnici vykosili celý areál základnej školy a 
tiež priestor pri bytovke v časti u Suchých. 
Okrem týchto prác sa úloha našich brigádnikov 
rozšírila aj o natieranie zábradlia popri ceste, 
ktoré stále pokračuje, keďže všetko závisí od  

 

počasia. Taktiež bola zamestnancami našej obce 
vykonaná obnova betónového oplotenia na 
miestnom cintoríne nástrekom bielej farby. A 
nemožno opomenúť ani pravidelné vykášanie, 
čistenie a odstránenie zelene okolo hrobov.  
Po ukončení páleničiarskej sezóny v mesiaci máj 
nasledovalo maľovanie a čistenie priestorov 
našej pestovateľskej pálenice spojené s údržbou 
a opravou technologickej časti objektu. 
Ak už hovoríme o pokroku a rozvoji v obci, 
dobrou správou je, že poslanci obecného zastu-
piteľstva schválili investičný zámer z Plánu ob-
novy a odolnosti SR na zateplenie kultúrneho 
domu, výmenu vykurovacieho systému, zatep-
lenie a rekonštrukciu strechy, ďalej schválili 
kompletnú rekonštrukciu miestneho rozhlasu v 
obci, ktorá bola už nevyhnutná, dlho očakávaná 
a na ktorej sa už pracuje a je v procese verejné-
ho obstarávania. Tiež schválili opravu miestnej 
komunikácie u Bežákov, opravu hlavných scho-
dov do priestorov základnej školy, ktoré sú v 
havarijnom stave. Na oboch týchto zákazkách 
bola vykonaná obhliadka a momentálne čakáme 
na predloženie cenovej ponuky, aby sme mohli 
vykonať verejné obstarávanie. Popri investič-
ných aktivitách poslanci schválili spracovanie 
dokumentácie Územný plán obce Dolná Poruba. 
Vzhľadom na to, že od 1. 4. 2024 bude platný 
nový stavebný zákon, bolo potrebné pristúpiť k 
vypracovaniu a spracovaniu tejto dokumentácie. 
Okrem dní plných fyzických prác sme v našej 
obci uvítali aj dni príjemne prežitého času. 
Mesiac máj sa nám spájal s kultúrnym progra-
mom ku Dňu matiek, na ktorom vystúpili žiaci zo 
základnej umeleckej školy a deti z Materskej 
školy v Dolnej Porube. V mesiaci jún nám sprí-
jemnil čas Deň obce Dolná Poruba, na ktorom 
sme sa spoločne mohli stretnúť a kultúrne i 
športovo vyžiť. Pri tejto príležitosti by som sa 
touto formou chcela poďakovať všetkým spon-
zorom a tým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom 
spolupodieľali pri príprave a priebehu tejto 
akcie. Bez ich pomoci by zorganizovanie takejto 
veľkej udalosti nebolo uskutočniteľné. Patrí im 
veľká vďaka.  
DEŇ OBCE DOLNÁ PORUBA PODPORILI: Poľovníc-
ka spoločnosť Homôlka Dolná Poruba, Trenčian- 
sky samosprávny kraj, MAS Strážovské vrchy,  

Mäsiarstvo Hrbáček Dolná Poruba, Potraviny a 
pekáreň Homolka Dolná Poruba, KIKI internet 
Dubnica nad Váhom, IBO s.r.o. Trenčín, VODAX 
s.r.o. Bratislava, Drevoporez s.r.o. Dolná Poruba, 
Kúpele Trenčianske Teplice a.s., Hotel Panorama 
Trenčianske Teplice, Hotel Magnus Trenčín, 
PIMA s.r.o. Trenčín, HYDROS s.r.o. Bánovce nad 
Bebravou, Europe direct Trenčín, FC DAC 1904 
Dunajská Streda, FC Spartak Trnava, JUDr. Miloš 
Suchý, JUDr. Miroslav Kopčan, Miroslav Kopčan ml., 
Ing. Milan Staňo, Rudolf Belák, Jakub Čupalka, 
Igor Čupalka, Dušan Ďuračka, Miriam Marjenková, 
Rudolf Nedielka ml., Milan Suchý). 
V horúcom júli sme v zasadačke obecného úradu 
privítali našich nových občiankov, ktorí sa naro-
dili v rokoch 2022 - 2023. Celkovo ich bolo desať 
(5 chlapcov, 5 dievčat). Táto tradícia bolo obno-
vená po viac ako 15 rokoch a naďalej v nej bu-
deme pokračovať. 
 

 
 

 
 

Na záver by som chcela všetkým popriať pekný 
zvyšok prázdnin, veľa osobných a pracovných 
úspechov a hlavne pevné zdravie! 
► ZUZANA VÁNIOVÁ (starostka obce) 
Foto: Peter Zelíska, Peter Martinák

ZMENY V SÚDNEJ MAPE 
 

Vo štvrtok, 1. júna 2023, začali na Slovensku 
platiť zmeny v dôsledku jednej z najväčších 
reforiem v oblasti súdnictva za posledné 
roky, tzv. nová súdna mapa. Podľa nej máme 
36 okresných súdov v 33 obvodoch. 
TRENČIANSKY OBVOD 
Aj po zmene súdnej mapy od 1. júna 2023 sídli v 
Trenčíne okresný aj krajský súd. K trenčianske-
mu okresnému súdu sa po novom pričlení 
obvod Okresného súdu Nové Mesto nad Váhom 
a obvod okresov Považská Bystrica a Púchov. 
Väčší bude aj obvod Okresného súdu Prievidza, 
do ktorého budú patriť aj obvody okresov Parti-
zánske a Bánovce nad Bebravou. 
OKRESNÝ SÚD TRENČÍN 
Sídlom Okresného súdu Trenčín bude mesto  

Trenčín, jeho obvod bude tvoriť územný obvod 
okresov Trenčín, Ilava, Nové Mesto nad Váhom, 
Myjava, Považská Bystrica a Púchov. Okresný 
súd Trenčín bude mať pracovisko v Novom 
Meste nad Váhom a v Považskej Bystrici. 
KRAJSKÝ SÚD V TRENČÍNE 
Krajský súd v Trenčíne so sídlom v Trenčíne je 
odvolacím súdom pre okresné súdy v Trenčíne a 
Prievidzi. Krajský súd v Trenčíne bude tak ako aj 
ostatné krajské súdy na Slovensku riešiť prípady 
občianskeho a trestného práva. Odvolacím 
súdom pre trenčiansky kraj v rodinnoprávnej 
agende je od 1. júna 2023 Krajský súd v Žiline.  
Odvolacím súdom pre trenčiansky kraj v ob-
chodnoprávnej agende bude Krajský súd v 
Banskej Bystrici. Konanie o odvolaniach v ob-
chodnoprávnej agende a v rodinnoprávnej 
agende, ktoré sa začali na Krajskom súde v 

Trenčíne pred 1. júnom 2023, sa aj dokončia na 
tomto súde. Súdy budú môcť zároveň viac 
využívať aj online formu pojednávania. Osobitne 
v rodinnej agende sa zavádza pravidlo, že sud-
covia vycestujú za účastníkom konania na súd, 
ktorý je pre neho bližšie. Rozdelenie obchodno-
právnej a rodinnoprávnej agendy na menší 
počet odvolacích súdov umožní, aby sa sudcovia 
mohli na ňu špecializovať. Tým pádom sa budú 
ľahšie orientovať v danej oblasti, čo predpokladá 
aj kvalitnejšie a rýchlejšie rozhodnutia. 
SPRÁVNY SÚD 
Na Slovensku po novom vznikajú tri prvostup-
ňové správne súdy – v Banskej Bystrici, v Koši-
ciach a v Bratislave. Príslušným na riešenie 
sporov medzi občanom a štátom pre trenčian-
sky kraj bude Správny súd v Banskej Bystrici. 
► PETER TVRDOŇ, Zdroj: justice.gov.sk 

MEDZI NAMI 



 
5 Dolnoporubský hlas 3/2023 

 
 
 

DEŇ OBCE '2023 
 

Juniáles opäť prilákal stovky návštevníkov. 
Atmosféra v športovom areáli gradovala už 
od dopoludnia. Súťaže a tvorivé dielne pre deti 
umocnilo futbalové derby žiakov s Omšením. Na 
pódiu sa následne predstavila domáca pesnič-
kárka Viktória Tarabová a kapela KMEŤOBAND. 
Ďakovné listy za rozvoj TJ Slovan Dolná Poruba 
pri príležitosti životného jubilea si prevzali dvaja 
členovia mužstva z roku 1972 - Peter Ďuračka a 
Štefan Kopčan. Ďakovný list za mimoriadne 
zásluhy pri rozvoji a revitalizácii obce prevzal 
bývalý starosta obce JUDr. Miroslav Kopčan. 
Športová časť programu vyvrcholila exhibíciou 
za účasti bývalých spoluhráčov nášho najsláv-
nejšieho futbalového rodáka Jána Kapka a naj-
známejších športovcov s väzbami na Dolnú 
Porubu. Vďaka tomu sa na trávniku po rokoch 
stretli ozajstné slovenské legendy - Miroslav 
Karhan, Július Šimon, Árpád Gögh, hokejista so 
skúsenosťami z NHL s krvou Dolnoporubčana 
Mário Bližňák, rozhodca na listine FIFA Martin 
Dohál, či najznámejší odchovanci nášho klubu 
vrátane Antona Suchého, Petra „Papena“ Suché-
ho, Pavla Kapka a Romana Suchého. 
Nad podujatím prevzali oficiálnu záštitu dve 
renomované slovenské značky - FC DAC 1904 
Dunajská Streda a FC Spartak Trnava - v ktorých 
Ján Kapko prežil najkrajšie roky svojej kariéry. 
 

FAKTY ZO ZÁPASU (hralo sa 2 x 25 minút) 
 

TJ Slovan Dolná Poruba - Tím legiend 1:3 
Tím športových legiend: Ján Kapko, Július Šimon, 
Árpád Gögh, Anton Suchý, Peter Suchý, Miloš 
Suchý, Roman Suchý, Pavol Kapko, Vladimír Suchý, 
Vladimír Šupák, Martin Dohál, Mário Bližňák, 
Peter Fabuš, Roman Tvrdoň, Peter Trokan 
Rozhodovali: Radomír Sluk, Patrik Burian 
Delegát zápasu: Ľubomír Suchý 
 

V súťaži o najtvrdšiu strelu nohou aj hokejkou 
zvíťazil v súčte najrýchlejších pokusov bývalý 
kapitán slovenskej futbalovej reprezentácie Mi-
roslav Karhan. Svojho vyzývateľa Mária Bližňáka 
však zdolal len veľmi tesne. 
 

STREĽBA PUKOM NA HOKEJOVÚ BRÁNKU  
POROVNANIE RÝCHLOSTI STRIEL HOKEJKOU 
Bližňák: 133 km/h ● Karhan: 120 km/h 
 

STREĽBA LOPTOU NA HOKEJOVÚ BRÁNKU  
POROVNANIE RÝCHLOSTI STRIEL NOHOU 
Karhan: 114 km/h ● Bližňák: 86 km/h 
 

 „S potešením som prijal pozvanie do Dolnej 
Poruby. Jana Kapka si veľmi vážim, je to úžasný 
človek, začínal som pri ňom v Trnave profesio-
nálnu kariéru. Veľa som sa od neho naučil. 
Napriek skúsenostiam na najvyššej úrovni nemal 
žiadne hviezdne maniere, nikomu nedával 
pocítiť, že by bol niečo viac. Škoda, že som si s 
ním nemohol opäť zahrať na vašom krásnom 
ihrisku, povinnosti ma však v ten istý deň zaviali 
aj do Nového Mesta n/V,“ povedal Miroslav 
Karhan, bývalý hráč Betisu Sevilla, Beşiktaş 
Istanbul, VfL Wolfsburg a 1. FSV Mainz 05. 
Počas koncertu kapely DŠ BAND organizátori 
podujatia vyhodnotili tombolu. 
► PETER MARTINÁK; Foto: Peter Zelíska 

KULTÚRNY ŽIVOT 

▲ Súťaže a tvorivé dielne pre deti pripravili učiteľky z materskej školy v spolupráci s TJ Slovan. 

▲Pesničkárka Viki Tarabová     ▲ Predseda TSK Jaroslav Baška   ▲ Hudobník Igor Kmeťo 

▲Jánovi Kapkovi (vpravo) za reprezentáciu obce poďakovala starostka Ing. Zuzana Vániová. 
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NAŠI HASIČI CVIČILI 
HASENIE POŽIARU 
NA BASKE 
 

V sobotu, 22. júla 2023, sa uskutočnilo tak-
tické cvičenie s názvom „Požiar prístrešku na 
drevo a lesného porastu a hasenie v sťažených 
podmienkach“. 
MIESTO CVIČENIA: chata Baske. 
Cvičenie organizovalo Okresné riaditeľstvo Ha-
sičského a záchranného zboru (HaZZ) v Tren-
číne v spolupráci s Dobrovoľným hasičským zbo-
rom obce (DHZO) Dolná Poruba, DHZO Omšenie 
a DHZO Trenčianske Teplice. 
CIELE TAKTICKÉHO CVIČENIA: 
● prehĺbiť schopnosti a zručnosti veliteľov pri 
riadení síl a nasadzovanie Hasičskej techniky a 
vecných prostriedkov a ich vzájomnej spoluprá-
ce pri likvidácii požiaru v sťažených podmien-
kach v lesnom teréne; 
● precvičiť spoluprácu príslušníkov HaZZ a čle-
nov jednotiek DHZO; 
● precvičiť súčinnosť vyrozumenia o vzniknutej 
situácii a výmeny informácií medzi zložkami 
Integrovaného záchranného systému (IZS). 
► PAVOL VIDIŠ 
Foto: archív DHZO Dolná Poruba 

 

MÚDROSTI PRADEDOV / Komentár ochranára prírody 
 

V chotári Dolnej Poruby bol nedávno realizo-
vaný ďalší prírodovedný výskum. 
Dlhý zoznam. Áno, veľmi dlhý zoznam múdrostí 
dedov i mám. Na každý deň! Dnes len niekoľko 
o kosení lúk i liečivej sile Prírody. 
Mnohí zabudli, že lúky kosili až po svätojánskej 
noci. Semienka rastlín boli na lúkach dozreté a 
vtáčiky, ktoré hniezdili na zemi, už mláďatá 
odchovali. Dni boli najdlhšie v roku, a tak tráva o 
dva-tri dni uschla. Pri sušení (obracaní) semien-
ka vypadávali a neskôr pri pasení kopýtka zvierat 
ich zasadili do zeme. 
V minulosti pri pohľade na júlové lúky bolo 
vidieť roztrúsené malé stádo oviec, kôz i dobyt-
ka. Teraz počty klesli na minimum. Čo je najhor-
šie, že stáda sú veľké na malom území, no znač-

ná časť lúk je nepokosená, nevyužitá. Lúky často 
kosia už v máji, a tak mnohým kvietkom se-
mienka nedozrejú. Početnosť klesá. Ak sa lúky 
pokosia za jeden deň, včely stratia obživu i 
človek má menej medu i liečivých rastlín. 
Poznáme na zemi viac ako 12 tisíc druhov tráv, 
ktoré sú zoradené do štyroch základných skupín. 
Obilniny na múku, z ktorej sa vyrába chlieb, sú 
tiež trávy. Na večer sa hlavne ženy, ktoré pomá-
hali pri sušení, vracali domov s viazaničkami i 
košíkmi liečivých rastlín. 
I to je hriech, že veľa prameňov znásilnili do 
potrubia. Jednoducho povedané – už nad dedi-
nou okolo pramenísk niet sviežeho vánku... 
Ľudia si zvykli na adrenalínové bláznovstvá v lo-
ne prírody. No pokore kráčajúcej rodinky s ko-

šíkom liečivých rastlín niet. Veď máme lekárne... 
Mne v spomienkach zostala vôňa chleba i sušia-
cich sa rastlín na prípecku. I to mám uložené v 
spomienkach, ako som očami hladkal mnohé 
vzácne rastliny na lúkach nad Dolnou Porubou – 
na Návrší, ale aj na malých lúkach po celom 
chotári. Aký by to bol krásny film, keby sa to 
dalo vrátiť späť a porovnať s tým, čo nám tu 
zostalo. Keď som v minulosti fotografoval, film 
mal iba 12 snímok, a tak som musel šetriť. No 
dnes digitálnym fotoaparátom zdokumentujem 
aj tisíce snímok. Mnohé by sa dali pokojne 
umiestniť aj na bilbordy a vodiči by spomalili a 
tešili sa z toľkej krásy.  
Nuž, nemusíme poznať latinské názvy vzácnej-
ších rastlín, stačí, aby sme si tú krásu zapamätá-
vali i odfotografovali. Obdiv, pokoru i vďačnosť 
za dedičstvo. A povinnosť chrániť, čo nám zosta-
lo. Veď Slovensko je plné krás, stačí sa zohnúť, 
kľaknúť si a potešiť sa pri prechádzke v katedrá-
le prírody. 
► ALFONZ LIŠKA; Foto: archív OCÚ
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

HARMÓNIA TELA A DUCHA 
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Zo života materskej školy 
 

Všetko v živote má svoj začiatok i koniec. Nie je 
tomu inak ani v plynutí školského roka. V škol-
skom roku 2022/2023 navštevovalo materskú 
školu v Dolnej Porube 24 detí, z nich si 11 plnilo 
povinné predprimárne vzdelávanie. 
Pravou rukou učiteliek sa stal pedagogický 
asistent, pani Mariana Suchá, ktorá do svojej 
práce vkladala nielen svoje tvorivé schopnosti, 
ale i srdce. Žiaľ, v nasledujúcom školskom roku 
už nebude súčasťou nášho pedagogického tímu, 
čo vnímame ako veľkú stratu. Aj touto cestou jej 
preto vyslovujeme veľké a úprimné ĎAKUJEME. 
Vo februári našu materskú školu navštívila pani 
inšpektorka zo Štátnej školskej inšpekcie v 
Trenčíne, ktorá vykonala komplexnú kontrolu 
riadiacej i výchovno-vzdelávacej činnosti. Pozi-
tívne hodnotenie je pre nás zadosťučinením, že 
svoju prácu vykonávame zodpovedne, pričom v 
centre našej pozornosti je celostný rozvoj osob-
nosti každého dieťaťa. 
Pani učiteľky pripravili deťom rôzne vzdelávacie 
aktivity, exkurzie i výlety. Napríklad divadelné 
predstavenia, karneval, noc v materskej škole, 
exkurziu do hvezdárne, Galérie M. A. Bazovské-
ho v Trenčíne a koncoročný výlet do kaštieľa 
Patrovec. 
Deti boli taktiež iniciatívne a pod vedením pani 
učiteliek nacvičili krásny program na vianočnú 
besiedku i ku Dňu matiek. V novembri sme 
spolu s rodičmi tvorivými dielňami oslávili Deň 
materských škôl a v júni sme zorganizovali 
spoločnú opekačku. Ďakujeme všetkým rodi-
čom, ktorí sa zúčastnili vyššie spomínaných akcií 
a boli nám nápomocní pri ich zrealizovaní. 
Už teraz sa náramne tešíme na nový školský rok 
2023/2024, na novoprijaté deti a množstvo 
aktivít, ktoré vyčaria úsmev na tvárach detí! 
► DANIELA MARUŠINCOVÁ; Foto: Eva Vidišová 

 

 
 

Žiaci zo Základnej školy v Dolnej Porube, ktorí v tomto roku prijali sviatosť prvého svätého prijímania. Foto: Silvia Brožeková. 

ŠKOLA NIELEN O ŠKOLE 
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▲ Futbalisti TJ Slovan Dolná Poruba zvládli ukážkovým spôsobom finiš jarnej časti sezóny 2022/2023. Zverenci Antona Suchého sa po víťazstve 
v poslednom kole v Trenčianskej Teplej vyšvihli na druhé miesto v 8. lige Sever, vďaka čomu si zabezpečili účasť v barážovom súboji o miestenku do 7. ligy. 
Na neutrálnej pôde v Záblatí zdolali po jedenástkovom rozstreli Čachtice (druhý celok z 8. ligy Juh) a po 13 rokoch sa vracajú do najvyššej oblastnej súťaže. 
 

 

MAJSTROVSTVÁ OBLASTI / 7. liga ObFZ Trenčín 
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NAŠE SPOLOČENSTVO 
 

V období 18. 5. 2023 – 31. 7. 2023... 
 

● sa medzi nás narodili: ----- 
● nás navždy opustili: MILAN PÚČEK; 
● sa prihlásili na prechodný pobyt v obci: OTÍLIA GARAJOVÁ; 
● sa prihlásili na trvalý pobyt v obci: RAFAEL SUCHÝ (Z NSR), Ing. ONDREJ 
CMARKO (z Bošianskej Neporadze); 
● sa zosobášili: ILONA JAMRICHOVÁ, rod. Klobučníková a MICHAL GIACKO 
(v Pruskom); 
● sa zosobášili: Mgr. MÁRIA HOŠTÁKOVÁ A MAREK BEDNÁR 
(v Omšení).                                         ► OBECNÝ ÚRAD DOLNÁ PORUBA 

MOZAIKA 

CENNÍK POSKYTOVANÝCH SLUŽIEB 
 

ZAPOŽIČANIE MAJETKU OBCE DOLNÁ PORUBA 
● Vozík: 10 Eur / 1 požičanie v SR a 20 Eur / 1 požičanie do zahraničia                                               
● Miešačka: 10 Eur / deň 
● Kompresor: 8 Eur / pol dňa, 16 Eur / deň 
PRENÁJOM SÁLY KULTÚRNEHO DOMU 
● Kar pre našich občanov: 12 Eur / 1 h + zaplatenie elektrickej energie 
● Kar pre občanov inej obce alebo mesta: 15 Eur / 1 h + zaplatenie EE 
● Zábavy, diskotéky a iné podujatia: 100 Eur / podujatie + zaplatenie EE 
● Svadby pre občanov našej obce: 40 Eur + zaplatenie EE (platba vopred) 
● Svadby pre občanov iných miest a obcí: 60 Eur + zaplatenie EE             
● Oslava narodenín a výročia len pre občanov našej obce: 40 Eur / podujatie 
+ zaplatenie elektrickej energie.                                                                                            
● Oslava narodenín a výročia pre občanov iných miest a obcí: 50 Eur / 
podujatie + zaplatenie elektrickej energie (platba vopred) 
PRÍJEM ZA OSTATNÉ SLUŽBY 
● Xerox: formát A4 = 0,30 Eur / strana, formát A3 = 0,60 Eur / strana (ČB) 

 

OKRESNÉ RIADITEĽSTVO HASIČSKÉHO A ZÁCHRANNÉHO ZBORU V TRENČÍNE VYZÝVA NA OCHRANU LESOV PRED POŽIARMI! 
OR HAZZ upozorňuje občanov, v súvislosti so zabezpečením ochrany lesov pred požiarmi a prevenciou proti vzniku požiarov v prírodnom prostredí, na 
dodržiavanie povinností, ktoré im vyplývajú zo zákona o ochrane pred požiarmi – najmä na zákaz vypaľovať porasty bylín, kríkov a stromov a zakladať oheň 
v priestoroch alebo na miestach, kde môže dôjsť k jeho rozšíreniu. Za porušenie uvedených povinností môže byť fyzickej osobe uložená pokuta 331 EUR. 

VÝPREDAJ 
 

klietok, napájačiek, krmítok 
 

www.vsetkopreprepelice.sk 
 

PLATÍ LEN CEZ AUGUST A SEPTEMBER 2023 


